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näringslivsdepartementet, enhet 
cirkulär ekonomi

Remittering av Naturvårdsverkets skrivelse 
Åtgärder för att öka materialåtervinningen av avfall

• Umeå kommun anser att förslaget har för stor tilltro till att 
avfallsverksamheten ska lösa utmaningen med att öka 
materialåtervinningen. Behovet av återvinningsanläggningar i 
Sverige med rimliga avstånd för hela landet är något som är helt 
avgörande för resultatet. Det är väl känt att det idag saknas 
kapacitet för detta. Det behövs ekonomiska stöd, stabila mängder 
material och lagstiftning som är långsiktig för att investeringsviljan 
för att öka materialåtervinningen samt efterfrågan på återvunnet 
material ska ske.

• Umeå kommun anser att det är problematiskt att man har avvaktat 
så länge i stället för att införa nya regler med ett helhetsperspektiv 
tidigare framför allt när den europeiska processen med 
ambitionshöjningen på avfallsområdet var välkänd. Det tar lång tid 
att ställa om och införa nya insamlingssystem vilket lagstiftaren 
behöver beakta.

• Umeå kommun ser positivt på förslaget om att ansvaret för viss 
avfallsplanering ska läggas på regional nivå och exempelvis 
inkluderas i länsstyrelsens åtaganden.

• Det är viktigt att resurser och medel ges till myndigheter för att 
bedriva tillsyn för efterlevnad av lagstiftningen.

• Umeå kommun välkomnar förslaget om ett ökat ett statligt 
ekonomiskt stöd för informationsinsatser. Kravet på att kommuner 
ska informera hushållen och verksamheter om hur avfall under 
kommunalt ansvar ska hanteras behöver dock kompletteras. Det
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behöver förtydligas vad informationsansvar till verksamheter 
innebär avseende avfall utanför det kommunala ansvaret. Det är 
många aktörer utanför det kommunala ansvaret som behöver nås 
av information och det är stora variationer på avfallet.

• Vägledning till de nya bestämmelserna i avfallsförordningen 
behöver skyndsamt tas fram. Till exempel dispenser är viktigt att 
klarlägga för både tillsynsmyndighet, kommuner med ansvaret för 
avfallshanteringen samt alla berörda aktörer som hushåll och 
verksamheter.

• Umeå kommun anser att utredningsförslaget om producentansvar 
för möbler och madrasser behöver analyseras vidare innan det 
föreslås med hänsyn till att förekomsten av exempelvis kemikalier, 
mögel, fuktskador, nedsmutsning och skadedjur i dessa produkter. 
På både ÅVC och på förbränningsanläggningar har man försökt att 
separera resårmadrasser och möbler i olika materialslag med 
mindre lyckat resultat ur ett materialåtervinningsperspektiv.
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